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Vážené dámy, páni, milé kolegyne a kolegovia, milí študenti 

pred štyrmi rokmi som dostal od akademickej obce našej univerzity 

mandát na výkon funkcie rektora na roky 2010-2014. Štyri roky 

uplynuli ako voda a dnes opäť stojím pred vami, aby som sa znovu 

uchádzal o vašu podporu. Nesmierne si vážim dôveru tých, ktorí  ma 

navrhli za kandidáta na funkciu rektora našej alma mater aj na 

nadchádzajúce štvorročné obdobie. Považujem to za veľkú česť 

a ďakujem. Na dnešnom zhromaždení  AO mi  dovoľte  zhodnotiť 

uplynulé funkčné obdobie  a poukázať  na víziu našej univerzity 

v blízkej, ale aj vzdialenejšej budúcnosti.  

Keď som  1. júla  2010  nastupoval do funkcie rektora: 

● Slovensko  vstupovalo  do druhej polovice súčasného programového 

obdobia na využívanie fondov EÚ na roky 2007-2013  a  v získavaní 

nenávratných finančných prostriedkov z eurofondov  sme, žiaľ, patrili  

medzi tzv. horšie univerzity 

● rozhodnutie o akreditácii na univerzitný typ vysokej školy sme 

získali až po  reparáte a náprave v plnení kritérií 

● naša univerzita prišla  o možnosť uchádzať sa o účasť  v elitnom 

klube najlepších univerzít o živej prírode v rámci  Európskej 

univerzitnej ligy 

● neakceptovala nás  ani domáca  akademická sféra, pretože  sme 

neboli prizvaní do partnerstva v rámci vytvoreného  Združenia  

výskumných a technických univerzít SR, tzv. V7 

● prvé odhady naznačovali, že v roku 2010 sa univerzita dostane do 

červených čísiel a dosiahne  stratové hospodárenie  

● univerzita výrazne zaostávala  aj v oblasti uchádzania sa 

o mimorozpočtové kapitálové zdroje z MŠVVaŠ 
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Také boli východiská vstupu do prvého funkčného obdobia. Pozitívnu 

zmenu pre rozvoj univerzity som preto vnímal ako hlavný zmysel 

mojej práce. Existujúce problémy som sa snažil riešiť objektívne,  

v prospech našich zamestnancov a študentov. Vytváral som  priestor  

nato, aby každý  mal možnosť viesť so mnou otvorený dialóg a 

v tomto smere som nešetril  svoj čas.  

 

Milé dámy, vážení páni, 

v súvislosti s končiacim sa funkčným obdobím chcem poďakovať za 

dobrú spoluprácu predsedovi  a  členom  zamestnaneckej a študentskej 

časti  akademického senátu, za  ich konštruktívny dialóg  a snahu 

 hľadať  riešenia v prospech nás všetkých.  Mnohé rozhodovania 

neboli jednoduché, ako jeden  z  príkladov  môžem uviesť už  

niekoľkoročné riešenie súdneho sporu o platnosti zámennej zmluvy o 

výstavbe a nadobudnutí ŠD Pribina 1. Veľa času členovia AS venovali 

aj metodike  rozpisu dotačných prostriedkov, systemizácii pracovných 

miezd, ale aj problematike pracovných zmlúv našich zamestnancov. 

Dovoľte mi poďakovať aj akademickým funkcionárom fakúlt 

a celoškolských pracovísk, s ktorými som mal možnosť 

spolupracovať. Aj ich pričinením, najmä konštruktívnym prístupom 

a racionálnym hodnotením existujúcich problémov sme spoločne 

pretvárali obraz našej univerzity.   

Vážená akademická obec, 

pri nástupe do funkcie rektora si vedenie univerzity stanovilo ciele, 

ktoré sa mali stať piliermi pozitívnej zmeny,  stability a rozvoja 

univerzity.  Niektoré sa v tom čase zdali nereálne a možno až príliš 

odvážne.  

● Prijatými opatreniami sa nám podarilo záporný  výsledok 

hospodárenia  v roku  2010 vo výške 958 000 eur postupne každým 

rokom  zlepšovať.  Už od  roku 2011 sme začali  hospodáriť 
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s kladným výsledkom  a v tomto roku  jeho výška dosiahne viac ako 

190 000 eur pred zdanením.   

● Najmä zdroje z EÚ nám výrazne pomohli  zlepšiť a modernizovať 

univerzitu. Aj v týchto dňoch  v „priamom prenose“ môžete sledovať  

prebiehajúce investičné aktivity, akými sú: 

- výmena okien v pavilónoch A a Z 

- rekonštrukcia obvodového plášťa blokov A a B na ŠD Mladosť 

- rekonštrukcia a prístavba  pavilónu M a časti pavilónu Q súvisiace 

s vybudovaním Výskumného centra AgroBioTech 

V najbližšom čase sa budú realizovať ďalšie akcie spolufinancované 

zo zdrojov EÚ, ktoré nám umožnia  modernizáciu objektu FZKI na 

Hospodárskej ulici a dokončenie výmeny okien na všetkých  

pavilónoch a aule SPU. 

● Samozrejme, veľa prospešných investičných aktivít sme robili aj zo 

získavaných kapitálových zdrojov z MŠVVaŠ. V štádiu finalizácie sú 

prípravné práce súvisiace s rekonštrukciou obvodových plášťov na RI 

pavilóne a prebiehajú projektové  práce súvisiace s vybudovaním 

novej kotolne v ŠD A. Bernoláka. 

● Veľkú pozornosť venujeme aj účelnému využívaniu vlastných 

zdrojov univerzity. Snažíme sa nimi riešiť zásadné problémy, ako 

napr. rekonštrukciou obvodového plášťa bloku C v ŠD Mladosť sme 

odvrátili hrozbu uzatvorenia internátu a súčasne sme  prispeli 

k bezpečnosti a ochrane zdravia ubytovaných študentov.  

● Takmer po dvojročnom úsilí sme zo zákona,  bezplatným 

prevodom,  získali do vlastníctva budovu ŠVÚ a pôdu k nej súvisiacu. 

Po dokončení projektovej dokumentácie sa uskutoční rekonštrukcia 

tejto budovy na moderný stánok vzdelávania a vedy  FEŠRR. Časť 

finančných  prostriedkov pre tento zámer sme už získali z MŠVVaŠ, 

ďalšiu časť plánujeme získať z predaja prebytočnej budovy na 

Mariánskej ulici.   
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● Dobré výsledky univerzity dosahované v oblasti vzdelávania a vedy 

sa pozitívne odrážali aj na výške pridelených dotačných prostriedkov.  

Od môjho nástupu sme zaznamenali ich stály nárast a je potešujúce, že 

aj v tomto roku tento trend pokračuje. Pre rok 2014 máme šiesty 

najväčší nárast dotácie spomedzi všetkých VVŠ.  

Vážené dámy a páni, milí študenti, 

získanie projektu regionálneho centra aplikovaného výskumu a vývoja 

v oblasti  agrobiotechnológií, považujem i napriek jeho zložitostiam, 

za náš najväčší úspech. Svojím významom  je dôležitý nielen pre 

súčasnú, ale aj budúcu generáciu zamestnancov a študentov 

univerzity. Projekt je budovaný v konzorciu s UKF a  Ústavom 

genetiky a biotechnológií rastlín SAV s finančnou podporou  viac ako  

26 miliónov eur.  Po dobudovaní v roku 2015 bude Výskumné 

centrum Agrobiotech vybavené špičkovou výskumnou 

infraštruktúrou, čo umožní realizáciu výskumu na medzinárodnej 

úrovni.  Dovoľte mi pri tejto príležitosti poďakovať sa za pomoc 

a aktivitu všetkým našim  učiteľom, výskumníkom a ostatným 

zamestnancom, zapojeným do prípravy a realizácie tohto projektu. 

Vážení prítomní, 

mojím druhým cieľom bolo vylepšiť značku SPU tak,  aby sme sa 

stali uznávanou vzdelávacou a výskumnou inštitúciou nielen u nás, ale 

aj za  hranicami Slovenska. Dnes môžem s radosťou konštatovať, že aj 

v tomto smere sme dosiahli niektoré pozitívne výsledky.  

● Pred verejnosť sme predstúpili so značkou Moja zelená univerzita, 

ktorá si u nás našla svoje trvalé miesto.  

● Rast akceptácie našej univerzity sa prejavil aj tým, že sme sa v roku 

2013 stali členmi  Združenia vedeckých a technických univerzít, ktoré 

sa naším vstupom rozšírilo na tzv. V8.  
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● Podľa počtu vysielaných študentov v rámci programov Erasmus  

mobilitných a odborných stáži, dosahuje naša univerzita  popredné 

umiestnenie medzi slovenskými univerzitami. 

● Na konci minulého roka sme sa spoločne tešili z toho, že sme 

obhájili prestížne európske ocenenie ECTS Label, ku ktorému 

pribudlo aj udelenie Diploma Supplement Label, ktorých nositeľom 

budeme až do roku 2016. 

● Stali sme sa uznávaným partnerom v rámci medzinárodných 

akademických asociácií, ako je Európska a medzinárodná asociácia 

univerzít, CASEE, ICA a Dunajská rektorská konferencia. Z našej 

iniciatívy v roku 2011 vznikla Vyšehradská asociácia univerzít, ktorá 

na regionálnom základe združuje viac ako 50 univerzít, vydáva 

vlastný vedecký časopis, organizuje letné školy, konferencie 

a doktorandské sympóziá.  

● Za obdobie 2010 – 2013 sme uzavreli veľký počet  bilaterálnych 

dohôd s partnermi z celého sveta a meno našej univerzity  a jej fakúlt 

je známe aj na ázijskom, africkom a latinsko-americkom kontinente.  

Na  adresu našej univerzity  bolo v zahraničnej tlači publikovaných 

viacero pozitívnych správ, napr. v celonárodných denníkoch 

v Indonézii boli publikované správy  o zapojení sa domácej vlády 

a našej univerzity do obilninárskeho programu.   

● Univerzite sa darilo aj v oblasti získania medzinárodných 

vzdelávacích projektov Tempus, Erasmus Mundus, tiež sme  

držiteľom plakety Jean Monnet Chair. Do povedomia študentov sa 

veľmi pozitívne dostal grantový program ZELENÝ MOST, ktorý 

umožňuje podporu ich akademických mobilít a  účasť na vedeckých 

konferenciách v zahraničí. 

● Za rozvíjanie Erasmus programov a mobilít študentov sme boli 

Asociáciou rektorov Európy a Oxfordským summitom nominovaní na 

prestížne ocenenie Best Regional University pre rok 2014. 
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Vážená akademická obec,  

dovoľte mi  zamyslieť sa aj nad  budúcnosťou, ktorá určite nikomu 

z nás nie je ľahostajná. Kvalita a účelnosť vysokoškolského 

vzdelávania, jeho medzinárodná akceptácia musí zostať aj naďalej 

zmyslom našej  práce. Pri súčasnom demografickom vývoji na 

Slovensku a podstatnom odlive talentovaných mladých ľudí na 

štúdium do zahraničia, bude stabilita a rozvoj univerzity závisieť 

hlavne od poskytovania kvalitného vzdelávania a rozvíjania vedy a 

výskumu pri  širšom  zapojení  sa  do medzinárodnej kooperácie. 

Doterajšia spolupráca s prestížnymi európskymi a svetovými 

univerzitami,  ako aj výskumnými centrami bude  aj v budúcnosti 

vytvárať pre nás všetkých nové príležitosti. Dôležité je aj zlepšovanie  

kvalifikačnej a vekovej štruktúry našich zamestnancov a budovanie 

personálnych garancií  pre všetky súčasné, ako aj perspektívne  

študijné  odbory rozvíjané na SPU. V súvislosti s prípravou 

 komplexnej  akreditácie, ktorá u nás v súčasnosti prebieha, som 

optimista a verím, že jednotlivé fakulty a celá univerzita  úspešne 

ukončia proces  zachovania  si štatútu  výskumnej univerzity aj pre 

ďalšie obdobie.  

Čoraz viac silnie spoločenský tlak na výchovu uplatniteľného 

absolventa v praxi z hľadiska  efektívnosti a účinnosti vynakladania 

prostriedkov štátneho rozpočtu. Politika  kvality prijatá na SPU  a  

systém vnútorného  hodnotenia sa musí stať kľúčovým nástrojom 

lepšej  uplatniteľnosti našich absolventov v budúcnosti. V tomto 

smere budem ešte výraznejšie podporovať účasť nášho VPP Kolíňany 

na skvalitňovaní podmienok a realizácii  praxe najmä  u študentov  

poľnohospodárskych študijných odborov. Pozornosť chcem aj naďalej 

venovať skvalitňovaniu podmienok našich študentov, ako na pôde 

univerzity, tak  aj na študentských domovoch.  Aj naďalej budem 

podporovať ich zapojenie v domácich a medzinárodných študentských 

sieťach, účasť na konferenciách a rozvíjanie  ich tvorivosti.   



 

7 
 

Pre kvalitu vysokoškolského vzdelávania, predovšetkým na druhom a 

treťom stupni, je mimoriadne dôležitá  jeho väzba na výskum a vývoj. 

Priebežnými opatreniami budeme vytvárať podmienky na to, aby sme 

sa výraznejšie podieľali  na aplikovanom výskume. Dôležitá bude  aj  

kvalita a rast našej publikačnej  činnosti a transfer poznatkov 

a inovácii,  ktorý vytvára obraz o našej úrovni doma i v zahraničí. V 

tomto smere vkladám veľké očakávania do budovania univerzitného 

Centra pre transfer technológií v rámci ABT, ktorého úlohou bude 

prenos poznatkov z akademickej do komerčnej sféry a poskytovanie 

služieb v oblasti zhodnocovania inovačného potenciálu a ochrany 

výsledkov duševného vlastníctva v podmienkach SPU. 

Uvedomujem si, že veľa aktivít a všeobecne prospešných činností 

prebieha aj na úrovni jednotlivých katedier  a fakúlt univerzity. 

Fakulty sú aktívne v písaní žiadostí o eurofondy, v príprave 

spoločných a  dvojitých diplomov, v rozvíjaní medzinárodnej  

spolupráce, ale aj v práci s verejnosťou a vlastnej propagácii. Myslím 

si, že delegovanie ďalších kompetencií do ich pôsobností môže 

prispieť k racionalizácii, operatívnosti a znižovaniu  administratívnej  

záťaže  nás všetkých. Taktiež by som chcel zefektívniť činnosť 

rektorátnych  pracovísk a racionalizovať ich zapojenie do 

administrácie eurofondov v prospech chodu a prevádzky univerzity. 

Začiatok roku 2014  je spojený s novým  programovacím  obdobím 

EÚ, ktoré  nám otvára  možnosti sa znovu uchádzať o nenávratné 

finančné zdroje z EÚ.  Toto obdobie bude  súťažou slovenských 

univerzít  o nové projektové príležitosti, ktoré nám môžu pomôcť 

riešiť napr. obnovu  obvodových plášťov všetkých budov areálu, 

decentralizovať tepelné hospodárstvo a výmenu parovodného 

distribučného systému, začatie  druhej etapy výstavby SlPK, 

vybudovanie  Biodomu v Botanickej záhrade SPU a iné aktivity, 

ktorých realizáciou sa posilní výkonnosť a konkurencieschopnosť 

univerzity v blízkej, ale aj vzdialenej budúcnosti. Verím, že v tejto 

súťaži budeme úspešní.  Aj rok 2015 je pre nás veľmi dôležitý, takmer 
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kľúčový. Do 30. júna  musíme úspešne ukončiť všetky projektové 

aktivity súvisiace so starým programovacím obdobím EÚ. V prípade 

neúspechu  sa vynaložené peňažné prostriedky stanú neoprávnenými 

výdajmi,  čo by podstatne ovplyvnilo ekonomický chod univerzity 

a bolo by vážnym ohrozením našej ďalšej existencie.  

Milé dámy, vážení páni, milí študenti, 

predstúpil som dnes pred vás, aby som  prezentoval  výsledky, ktoré 

univerzita dosiahla v končiacom sa funkčnom období. Súčasne som 

chcel  načrtnúť tie oblasti, na ktoré by sa nové vedenie univerzity 

v ďalšom období malo prioritne zamerať. V tejto súvislosti si dovolím 

uviesť, že doteraz snáď žiadne obdobie za posledných 21 rokov 

slovenskej samostatnosti nebolo tak prajné podpore  

poľnohospodárskeho vzdelávania a výskumu, ako v súčasnosti. Vo 

všetkých formách sa skloňujú  kľúčové slová, ktoré sú spojené 

s pôdou, vodou, klimatickými zmenami, životným prostredím a 

obnoviteľnými zdrojmi. Bude záležať len na nás, ako dokážeme 

v budúcnosti zhodnotiť tieto výzvy v prospech nás všetkých.  Doteraz 

dosiahnuté výsledky môžu každému z nás prinášať pocit dobre 

vykonanej práce. Sú to výsledky, na ktoré môžeme byť právom hrdí. 

Sú výsledkom všetkých tých, ktorí svojou prácou a aktivitou prispeli k 

napĺňaniu vízie modernej a pokrokovej univerzity.  No bolo by našou 

veľkou chybou, keby sme sa uspokojili s dosiahnutým stavom.  

Budúcnosť by nám to určite neodpustila. Našou povinnosťou je stále 

kráčať dopredu a hľadať nové príležitosti.  

Pokiaľ by som získal vašu dôveru aj pre budúce funkčné obdobie  

sľubujem vám, že sa zo všetkých svojich  síl  budem usilovať 

o pokračovanie nastúpenej cesty rozvoja  našej univerzity v prospech 

nás všetkých.  

Ďakujem vám za pozornosť.   

 


